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                                                   ZPRÁVY Z MĚSTA   

Vážení spoluobčané, 

úvodem bych rád poděkoval všem občanům, kteří se 
zúčastnili voleb, a to za účast a samozřejmě za podporu, 
kterou nám tak vyjádřili, a všem zastupitelům za proje-
venou důvěru při volbě nového vedení města Harra-
chov. Také děkuji všem, kteří s námi spolupracují na roz-
voji našeho města včetně všech zaměstnanců úřadu,       
údržby a moc si přeji, aby všem tento elán a vůle vydrže-
la i nadále. Nesmím zapomenout ani na svého před-
chůdce Jaroslava Čecha, který pro Harrachov z pozice 
starosty města vykonal mnoho dobrého, hlavně v oblas-
ti získávání a zpracování dotací, a velice mne těší,           
že s námi bude v této agendě spolupracovat i nadále.  

V následujícím volebním období nás čeká mnoho práce 
na rozvoji našeho krásného města. Budeme i nadále 
usilovat o posilování ekonomické stability města, pod-
porovat mateřskou a základní školu, rozšiřovat zdravot-
ní a sociální péči, podporovat Sbor dobrovolných hasičů, 
sport a sportovní aktivity a rozvíjet aktivní cestovní ruch.  

Budeme pracovat na propojení Harrachova a Jakušic  
tzv. starou celní, nadále chceme rozvíjet aktivní spolu-
práci se Sportovním areálem Harrachov a v neposlední 
řadě se chceme zasadit o dokončení změn územního 
plánu, zejména takových, které otevřou možnosti           

k výstavbě rodinných domů pro harrachovské občany,   
k možnému rozšíření Sportovního areálu Harrachov       
a také k prodeji celnice.  

Co nejdříve se pokusíme o návrat mezinárodních závodů 
na naše můstky, kde bychom rádi započali práce na 
K120 a dále usilovali o kompletní rekonstrukci skokan-
ského areálu. Naším nesmělým přáním je ve spolupráci 
se Svazem lyžařů vrátit do Harrachova světové poháry.  

Máme spoustu dalších plánů a vizí, ale musíme hlavně 
udělat vše proto, abychom pomohli harrachovským  
občanům ubránit jejich bydlení na Klondajku. Čekají nás 
také složité otázky související s vývojem cen energií.  

Vzhledem k tomu, že se nám už společně podařilo pro-
plout nelehkými obdobími, jsem si jistý tím, že společně 
zvládneme všechny výzvy, které na nás čekají. Přeji 
všem zastupitelům i novým místostarostům Tomášovi 
Plocovi a Lucii Kučerové mnoho úspěchů v jejich práci 
pro naše krásné město a jeho občany a vám všem krás-
ný zbytek podzimních dnů.  

         Tomáš Vašíček,  

         starosta Harrachova 

Znak Harrachova 
Tento starodávný znak rodu Harrachů můžete vidět v jilem-
nickém zámku, v kostele sv. Vavřince v Jilemnici, znak má ve 
znaku i Horní Branná. Podle pověsti dostali tři stříbrná paví 

pera se zlatým středem na červeném podkladě Harrachové do 
znaku již za vlády Přemyslovců v roce 1158, po vítězné bitvě    

v Itálii. Prý podle toho, že udatný bojovník z prapředků   
Harrachů měl tři paví pera na helmici. 

Informujeme, že dne 16. 11. 2022 v čase od 14 
do 14.30 h proběhne natáčení harrachovských 
zvonů pro Český rozhlas. Z tohoto důvodu je 

možné, že zvonění bude trvat delší dobu.  

Děkujeme za pochopení. 
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Volby 2022 
Harrachov má nové zastupitelstvo. Vedení města se uj-
me Tomáš Vašíček ze Změny pro Harrachov, uvolněným 
místostarostou bude Tomáš Ploc z ODS a neuvolněnou 
místostarostkou Lucie Kučerová ze Změny pro Harra-
chov. 
Harrachovské zastupitelstvo schválilo nové vedení měs-
ta. Počet zastupitelů zůstává stejně jako v předchozím 
volebním období na devíti členech. Nejvíce mandátů  
má Změna pro Harrachov (4), následuje ODS (3) a ANO        
a nezávislí (2). 
Ve vedení města zůstává Tomáš Vašíček, který se z po-
stu místostarosty posouvá do čela radnice. Dřívější mís-
tostarosta Petr Dostalík z ODS zůstává v zastupitelstvu, 
na radnici ho nahradí stranický kolega Tomáš Ploc. No-
vou místostarostkou je Lucie Kučerová ze Změny pro 
Harrachov. Dřívější starosta Jaroslav Čech se do zastupi-
telstva nedostal. Dále by ale měl zůstat externím spolu-
pracovníkem radnice a starat se o dotace. 
„Zatímco v uplynulém volebním období byla hlavním 
úkolem stabilizace městských financí a navázání přátel-
ských vztahů napříč Harrachovem, nyní můžeme po-
stoupit dále,” říká starosta Tomáš Vašíček, a pokračuje: 
„Chceme, aby měl Harrachov jednotnou vizi, jednotnou 
propagaci harrachovských akcí, klíčová je spolupráce 
města a Sportovního areálu Harrachov. Chceme do měs-
ta přilákat zajímavé investory i organizátory sportovních 

a kulturních událostí,” upřesňuje starosta Tomáš Vaší-
ček. 
Město bude i nadále rozvíjet vztahy s organizátory Gla-
diator Race, Skimo (Sportvisio) a nově SkiTour. „Rádi 
bychom také po vzoru jiných středisek přilákali do měs-
ta stálého sponzora,” netají se s vizí starosta Tomáš Va-
šíček. 
Důležitým bodem agendy nového vedení bude zdravot-
ní a sociální zabezpečení pro občany města. I proto se 
do vedení dostává koordinátorka sociálních služeb 
Harrachova Lucie Kučerová na postu místostarostky. 
„Určitě chceme pokračovat v tom, co se podařilo rozjet 
v oblasti sociální a zdravotní péče. Stále je co vylepšovat 
a služby pro občany Harrachova rozšiřovat,” říká mís-
tostarostka Lucie Kučerová. 
Jedněmi z prvních úkolů nového vedení bude prodej 
celnice a s ním související změna územního plánu, která 
se bude týkat zastavěnosti parcely a která je nyní v jed-
nání. Samozřejmostí je příprava města na zimní sezonu, 
vyrovnání se se zvyšujícími se cenami energií a spolu-
práce se Sportovním areálem Harrachov. Stálicí jsou 
také skokanské můstky a s nimi související vyhlášení 
studentské soutěže o architektonický a urbanistický ná-
vrh zprovoznění můstků. „Čeká nás zahájení prací na 
rekonstrukci můstku K120, tak aby mohl Harrachov začít 
s pořádáním závodů a v nedaleké budoucnosti snad        
i světových pohárů, například ve spolupráci s organizá-
tory z Polska,” dodává starosta Vašíček. 

           Hana Veselá 

Město Harrachov hledá pracovníky, kutily, opraváře, firmy včetně odborných profesí 

Hledáme šikovné pomocníky, kutily, opraváře … ideální pomocníky pro údržbu městských objektů a všech částí 
Harrachova, a to ze všech profesí … Toho, kdo opraví, vyvrtá, vyklidí, vymaluje, poseká, vyrobí, zrekonstruuje … 

Přihlásit se mohou všichni občané Harrachova, firmy a podnikající fyzické osoby, které podnikají či vykonávají čin-
nost na území města Harrachov. 

Napište nám, jaké služby jste ochotni poskytovat, za jakou cenovou nabídku a kontakt na vás, abychom vás mohli 
oslovit. Popřípadě si sjednejte schůzku na tel. čísle: 725 831 363 nebo na e-mailu: zpravodaj@harrachov.cz 
Předem vám za váš zájem děkujeme.  

mailto:zpravodaj@harrachov.cz
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Rozhodnutí starosty města Harrachov č. 76 ze dne 13. 10. 2022 
Termín a program ustavujícího zasedání Zastupitelstva 
města Harrachov 
Starosta města Harrachov schvaluje termín a program 
ustavujícího zasedání Zastupitelstva města Harrachov. 
Ustavující zasedání proběhlo dne 24. 10. 2022, od 17 h  
v Kulturním centru Harrachov, program: 

1. Složení slibu 

2. Volební komise 
    a) volba počtu členů volební komise 
    b) volba předsedy volební komise 

3. Volba starosty a místostarosty  
    a) hlasování o volbě 
    b) složení vedení města — určení počtu místostarostů 
    c) určení, které funkce budou členové zastupitelstva      
vykonávat jako dlouhodobě uvolnění a které  dlouhodo-
bě neuvolnění 
    d) volba starosty 
    e) volba místostarosty 
    f) stanovení místostarosty pro zástup starosty v době 
jeho nepřítomnosti 

4. Jednací řád ZM 

5. Stanovení odměn neuvolněných členům zastupitel-
stva 

6. Stanovení odměn při souběhu funkcí 

7. Stanovení odměn nečlenům zastupitelstva města ve 
výborech a komisích   

8. Určení pověřeného člena zastupitelstva města za úče-
lem uzavírání občanských sňatků 

9. Zastupování města 
    a) na valných hromadách 
    b) stanovení určeného zastupitele pro pořízení změn 
ÚP Harrachov 

10. Zvolení nového člena školské rady       

11. Zřízení finančního a kontrolního výboru 
    a) určení počtu členů finančního a kontrolního výboru 
    b) volba předsedy a členů finančního výboru 
    c) volba předsedy a členů kontrolního výboru   

12. Souhlas zastupitelů se vznikem pracovněprávního 
vztahu 

13. Rozpočtové opatření 

Nabídka na zpracování změny č. 3 ÚP Harrachov 
Starosta města Harrachov schvaluje, v souladu s VS       
č. 1/2021, čl. III. odst. 1. písm. a), zpracování změny       
č. 3 ÚP Harrachov, od Ing. arch. Jana Buchara, za cenu        
96 800 Kč vč. DPH. 

Žádost o přidělení služebního bytu 
Starosta města Harrachov schvaluje žádost č. j. 
1909/2022 o přidělení služebního bytu pro učitelku ZŠ 
dr.h.c. Jana Masaryka Harrachov, p. o., v bytovém domě 
Harrachov č. p. 408, byt č. 3. 

Nařízení č. 1/2022 – zimní údržba komunikací 
Starosta města Harrachov schvaluje Nařízení č. 1/2022 – 
zimní údržba komunikací, které: vymezuje úseky silnic   
a místních komunikací, na kterých se pro jejich malý 
dopravní význam nezajišťuje sjízdnost a schůdnost    
odstraňováním sněhu a náledí; vymezuje úseky silnic          

a místních komunikací, na kterých se zajišťuje sjízdnost 
a schůdnost odstraňováním sněhu a náledí pouze prohr-
nováním; vymezuje úseky silnic a místních komunikací, 
na kterých se zajišťuje sjízdnost a schůdnost standardní 
údržbou v plném rozsahu. 

Smlouva o nájmu majetku č. j. UZSVM/
HSM/1634/2022-HSMM  
Starosta města Harrachov schvaluje smlouvu o nájmu 
majetku č. j. UZSVM/HSM/1634/2022 – na část p. p. č. 
617/7 k. ú. Harrachov od České republiky – Úřad pro 
zastupování státu ve věcech majetkových.  

Záměr pronájmu nemovitého majetku – část p. č. 
985/1 o výměře 77 m2 k. ú. Harrachov 
Starosta města Harrachov schvaluje záměr pronájmu 
nemovitého majetku – část p. č. 985/1, o výměře 77 m2, 
k. ú. Harrachov, na dobu neurčitou s výpovědní lhůtou 
dva měsíce, za cenu 10 Kč/m2/rok.  

Záměr pronájmu nemovitého majetku – část p. č. 
985/1 o výměře 303 m2 k. ú. Harrachov 
Starosta města Harrachov schvaluje záměr pronájmu 
nemovitého majetku – část p. č. 985/1, o výměře       
303 m2, k. ú. Harrachov, vždy na období od 1. 12. pří-
slušného roku do 31. 3. následujícího roku s výpovědní 
lhůtou dva měsíce, za cenu 1 010 Kč za toto období.  

Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného břeme-
ne č. sml. 8800108296_1/BVB/P 
Starosta města Harrachov schvaluje smlouvu o budoucí 
smlouvě o zřízení věcného břemene č. sml. 
8800108296_1/BVB/P s GasNet, s. r. o., zastoupena na 
základě plné moci společností GasNet Služby, s. r. o., na 
zřízení „Přeložka STL plynovodu a přepojení p. přípojek 
pro objekt č. p. 176, 441 a p. p. č. 518/3, Harrachov, čís-
lo stavby 8800108296. 

INZERCE 
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Uzavření Mateřské školy Kamínek, Harrachov, p. o.,     
v době vánočních prázdnin  
Starosta města Harrachov schvaluje uzavření Mateřské 
školy Kamínek, Harrachov, p. o., v době vánočních 
prázdnin 23. 12., 27. 12., 28. 12., 29. 12., 30. 12. 2022,   
z důvodu malého zájmu z řad rodičů. 

Cenová nabídka na instalaci zařízení hromosvodu – 
kaple sv. Alžběty Harrachov 
Starosta města Harrachov schvaluje, v souladu VS 
1/2021 čl. III odst. 1 písm. a), instalaci zařízení hromo-
svodu na objektu sv. Alžběty v Harrachově, dodavatel 
Milan Havavka, za cenu 70 995 Kč.   

Zápis z komise CR č. 1/2022 
Starosta města Harrachov bere na vědomí a souhlasí se 
zápisem č. 1/2022, ze dne 14. 9. 2022, komise cestovní-
ho ruchu. 

Informace z KRNAP 
Starosta města Harrachov bere na vědomí informace      
z KRNAP: 

• č. 05593/2022 – rozhodnutí o udělení souhlasu s insta-
lací fotovoltaických panelů 

• č. 07804/2022 – rozhodnutí o udělení výjimky ze záka-
zu vjezdu 

• č. 07569/2022 – rozhodnutí o vydání souhlasu se změ-
nou druhu nově vzniklých pozemků 

• č. 08513/2022 – zahájení správního řízení – výzkum 
chráněných částí přírody, výjimka ze zákazu vjezdu 

• č. 08459/2022 – rozhodnutí o povolení výzkumu chrá-
něných částí přírody a udělení výjimky ze zákazu vjez-
du 

Oprava havárie střechy tělocvičny ZŠ dr. h. c. Jana Ma-
saryka Harrachov, p. o.  
Starosta města Harrachov schvaluje opravu havárie na 
střeše tělocvičny Základní školy dr. h. c. Jana Masaryka 
Harrachov, p. o., za cenu 42 834 Kč vč. DPH.  

Rekonstrukce křížku kaple sv. Alžběty Harrachov  
Starosta města Harrachov schvaluje restaurátorskou 
rekonstrukci křížku s makovicí kaple sv. Alžběty v Harra-
chově, za cenu 80 615 Kč vč. DPH.   

Revokace usnesení č. j. 4/75 z RS č. 75 ze dne                
5. 9. 2022 
Starosta města Harrachov revokuje usnesení č. j. 4/75   
z rozhodnutí starosty č. 75, ze dne 5. 9. 2022 – Starosta 
města Harrachova schvaluje žádost na zhotovení make-
ty skokana na části p. p. č. 1018/58 k. ú. Harrachov, jako 
symbol skoku na lyžích v Harrachově, za cenu 7 600 Kč 
bez DPH.  

Starosta města schvaluje předložený návrh č. 5 na úpra-
vu místa na části p. p. č. 1018/58 k. ú. Harrachov, za ce-
nu 28 400 Kč bez DPH.   

INZERCE 
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Žáci ZŠ v Harrachově – Adam Ježek (5. třída) a Filip Čer-
mák (8. třída) se hned na začátku nového školního roku 
zúčastnili celorepublikového finále Odznaku všestran-
nosti. Na tuto akci oba postoupili z krajského kola této 
soutěže, které se konalo v květnu.  

Celorepublikové finále bylo opravdu velikou akcí, kde 
startovalo přes 600 dětí z celé České republiky. Závodilo 
se v Brně na atletickém stadionu VUT. Závod byl rozvr-
žen do dvou dnů, v každém se závodilo v pěti disciplí-
nách, celkem tedy děti absolvovaly 10 disciplín (sprint 
na 60 m, skok do dálky, běh na 1 000 m, trojskok 
snožmo, hod kriketovým míčkem, leh-sed, kliky, shyby 

na nakloněné lavičce, hod medicinbalem, přeskoky přes 
švihadlo). Závodila celá družstva nebo jednotlivci. Adam 
i Filip si vedli výborně a po součtu bodů ze všech disci-
plín vybojovali diamantový (Adam) a zlatý (Filip) Odznak 
všestrannosti. Obou chlapcům děkujeme za vzornou 
reprezentaci školy a gratulujeme k pěkným výsledkům. 

Za učitele tělesné výchovy, Petra Šebelková 

Celorepublikové finále Odznaku všestrannosti 
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Poznejte krkonošské útulny 
Krkonošské útulny nabízejí úkryt všem, kteří se vydají 
na pouť po hřebenech. Schovají před deštěm, sněhem, 
větrem i zimou. Umožní bezpečně spočinout v horské 
krajině, jejíž počasí je vrtkavé a zaskočit může nejedno-
ho z nás. Jejich dveře jsou otevřené každému, kdo po-
třebuje nabrat síly na další cestu. Jediná podmínka je-
jich využití je ohleduplnost. Útulny nejsou určeny             
k přenocování, pouze k přečkání nepohody, k odpočin-
ku či pokochání. 

Na území Krkonoš mají svou tradici. Najdeme jich tu 
více než dvacet, zpravidla na křížení pěších tras. Od 
tradičních dřevěných přístřešků až po relativně nové, 
architektonicky jedinečné stavby. A právě ty nové – 
útulny KØMEN, JENGA, STAN, OKO, ATŰLN a SILO, kte-
ré navrhli a vyrobili ve spolupráci se Správou KRNAP 
studenti Fakulty architektury ČVUT v Praze, bychom 
vám v tomto článku rádi představili. 

Stavby, které vyvolávají emoce 
Studenti dostali ve svých projektech volnou ruku, pro-
jekty sami malovali, navrhovali i realizovali. Předem bylo 
dáno pouze konkrétní místo, maximální velikost zasta-
věné plochy (16 m2) a nejvyšší možná cena za jednu 
stavbu (60 tis. Kč). Podmínkou zadání také bylo, aby vý-
sledné objekty obstály v náročných klimatických pod-
mínkách a jejich konstrukce fungovala na principu sta-
vebnice – díky tomu bude možné návrhy použít opako-
vaně.   

Na jednotlivých útulnách je bezesporu vidět, že vznikly 
ve světě mladých, kreativních lidí. Každý objekt však 
dozoroval někdo z renomovaných architektů. Vzniklo 
celkem šest jedinečných staveb, dvě nahradily stavby 
stávající, které již dosluhovaly, zbylé čtyři byly umístěny 
na nově vytipovaných lokalitách.  

KØMEN u Bílého Labe 
Ne náhodou najdete kousek od Balvanového vodopádu 
v údolí Bílého Labe balvan, šutr, ká(Ø)men.  
Inspirací útulny byl společně s reliéfem krkonošských 
svahů právě blízký Balvanový vodopád. „Nepravidelný, 
ale kompaktní tvar vyvolává pocit bezpečí, světlé dřevo 
v interiéru kontrastuje s plechovým opláštěním a špat-
ným počasím. Fasáda z falcovaného plechu odolá hor-
ským podmínkám, díky zvolenému materiálu bude stár-
nout a měnit svůj vzhled stejně, jako kámen porůstá 
mechem,“ popisuje svůj návrh Julie Kopecká. 

JENGA pod Dvoračkami 
Útulna je nečekaně prostorná, jednoduše a sériově vy-
robitelná, lehce sestavitelná, univerzální v závislosti na 
různou morfologii terénu. Je navržena jako skládačka 
tak, aby jednotlivé části mohly být sestaveny v chráně-
ném prostředí truhlářské dílny a potom bez větších potí-
ží přepraveny na místo výstavby. 

STAN u Mumlavy 
Hlavní inspirací této útulny byl stan, který také poskytu-
je nouzové přespání a rychlý komfort, když jsme právě 
na cestách. Tento stan je z modřínového dřeva, v okol-
ním prostředí tak nepůsobí cizorodě. Nabízí pohodlné   
a funkční zázemí pro turisty směřující do Harrachova.   

OKO na Rýchorách 
OKO najdete u Rýchorského kříže. Tato útulna je velmi 
flexibilní – uživatel si ji může přizpůsobit po svém díky 
velkým otevíracím okenicím. V létě se tak její pobytová 
plocha zvětšuje, v zimě, kdy se velké okenice uzavřou, 
se stává doupětem, které ochrání před každým neča-
sem. A proč oko? Podle střešního okna, oka útulny,     
do kterého můžete jako pozorovatel vstoupit a vnímat 
dechberoucí krajinu z jiné perspektivy.  

ATŰLN na Klínových boudách 
Útulné áčko, snoubení tradice a inovace, i tak by bylo 
možné zjednodušeně popsat útulnu, která stojí v místě 
vyhořelé Klínové boudy. Stavba vychází z archetypu pří-
střešku, jehož strmá střecha nejlépe odolá místním sně-
hovým podmínkám. Stavba ze smrkového dřeva na 
dlouhých nožičkách dva metry nad zemí nabízí krásný 
výhled do údolí i na protější hřebeny.  

SILO pod Janskou horou 
Líbí se vám představa dát nový život již dosloužilým vě-
cem? Využití starých a přírodních hmot, to je hlavní 
myšlenka této útulny. Staré ocelové silo je zapuštěné 
půl metru pod zem, výsypkou vzhůru. Útulna je umístě-
ná na kraji smrkového lesa a nabízí pohodlné posezení   
i nevšední zážitek z pobytu v prostoru, který původně 
vůbec nebyl určený pro lidi. 

Co na ně říkáte?  
My oceňujeme odvahu prosadit netradiční koncepty. 
Ony se totiž možná netradiční jen zdají. Na příběhu kaž-
dé stavby je vidět, že je velmi dobře promyšlená, re-
spektuje okolní krajinu i specifické klimatické podmínky 
Krkonoš.  

Fotky všech útulen najdete zde: 

https://www.krkonose.eu/poznejte-krkonosske-utulny  

Petra Kobrová a Alena Cejnarová 
Krkonoše – svazek měst a obcí 
Destinační společnost pro TO Krkonoše 
 
Zdroj: utulnautulna.cekuj.net  
 

https://www.krkonose.eu/poznejte-krkonosske-utulny
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Třicet let od ukončení těžby 
V pátek 30. září to bylo přesně 30 let, co z harrachovské-
ho dolu vyjel poslední rudou naložený hornický vůz. 

První zmínky o fluorit-baryt-galenitovém ložisku jsou již 
z poloviny 17. století. V té době ale nebylo známo žádné 
použití těchto minerálů. Začátkem 20. století byly dělá-
ny pokusy o využití barytu ve sklářském a keramickém 
průmyslu. Tyto pokusy se však neosvědčily, a tak první 
využití bylo to, že lesní dělníci hraběte Harracha okopá-
vali povrchové části rudných žil a barytem, který má 
světlou barvu, vysypávali lesní cesty. Nejednalo se tak 
však o klasickou těžbu. 

Po 2. světové válce, v roce 1947, začal systematický prů-
zkum ložiska, který pak pokračoval přípravnými prace-
mi, a v roce 1957 bylo ložisko předáno do těžby. Postup-
ně bylo ložisko rozfáráno provozním překopem, z něj 
byla vyhloubena slepá jáma. Ta je 362 m hluboká a je     
z ní vyraženo sedm pater, které jsou od sebe vzdáleny 
50 m. Hlubinná těžba je všeobecně velmi nákladná.        
Z dolu je potřeba neustále odčerpávat vodu a celý sys-
tém chodeb a komínů větrat. Od počátku byla tedy 
těžba na harrachovském dole dotována státem. Po sa-
metové revoluci a následném přechodu na tržní ekono-
miku byly dotace zrušeny. Postupně byl realizován út-
lum rudného hornictví a přesně 30. 9. 1992 byl na zdej-
ším dole vytěžen poslední vůz rudy. Následovala tzv. 
likvidace dolu – uzavření vstupů do dolu, demolice ně-
kterých povrchových objektů v areálu dolu a rekultivace 
terénu.  

Od poloviny roku 1993 byly v areálu bývalého dolu reali-
zovány různé podnikatelské aktivity, jako například uby-
tovna, restaurace, velkoobchod potravin, pila, bowlin-
gová herna a tak dále. 

Následně celý bývalý areál koupila firma ADOS CZ           
a v některých aktivitách zde pokračovala. Část pozemků 
byla následně prodána a na nich pak byly postaveny 
apartmánové domy a sportovní centrum 007. Po roce 
2000 pak společnost ADOS CZ  koupila i podzemí bývalé-
ho rudného dolu. Jednalo se tedy o štolové patro dolu, 
které jako jediné zůstalo nezatopené. Před vstupem do 
dolu bylo ve dvou etapách postaveno Hornické muzeum 
a v březnu roku 2003 bylo i s prohlídkovou trasou v pod-
zemí otevřeno. 

V prostorách Hornického muzea jsme v pátek               
30. 9. 2022 uspořádali setkání, kterého se zúčastnili bý-
valí havíři a technici z harrachovského dolu, ale také 
pracovníci tehdejšího vedení Rudných dolů Teplice, pra-

covníci Českého báňského úřadu z Prahy, Obvodního 
báňského úřadu a zástupci Báňské záchranné služby. 
Všichni jsme vzpomínali na dobu před třiceti lety, nechy-
bělo ani vyprávění různých příhod a historek. Prošli jsme 
si také prohlídkovou trasu v podzemí. V odpoledních 
hodinách se pak účastníci postupně začali rozcházet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Týden před touto akcí jsme se zúčastnili Setkání hornic-
kých měst a obcí ČR, které letos uspořádalo město Kut-
ná Hora. Jednalo se již o 26. setkání. Cílem těchto setká-
vání je hlavně udržování hornických tradic a zvyků.         
V pátek 22. 9. 2022 proběhlo neformální setkání zástup-
ců zúčastněných spolků. V sobotu pak byla v chrámu 
Svaté Barbory sloužena slavnostní mše za horníky. Ná-
sledoval slavnostní průvod historickou částí města za-
končený stužkováním praporů jednotlivých spolků. Prů-
vodu se zúčastnilo 54 měst a obcí nejen z České republi-
ky, ale i ze Slovenska a Polska. Naše šestičlenná delega-
ce doplnila průvod 750 účastníků, z nichž většina byla 
oblečena v slavnostních hornických uniformách a kro-
jích. Pravidelným členem naší výpravy je Michal Michál-
ko, poslední ředitel harrachovského dolu, který pro nás 
pořizuje fotodokumentaci těchto akcí. 

V odpoledních hodinách a v neděli měli účastníci setkání 
možnost navštívit historické památky města Kutná Hora, 
která je již od roku 1995 na seznamu kulturního dědictví 
UNESCO. 

Při organizování obou akcí nás podpořilo město Harra-
chov, jemuž tímto děkujeme. 

          Zdař Bůh! 

          Pavel Beneš 
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Organizátorkou Food festivalu je zkušená podnikatelka 
Iveta Riegrová, která deset let provozuje v Harrachově 
pizzerii La Torretta. Iveta má spoustu přátel v oblasti 
gastronomie, kteří jí jsou velkou inspirací při podnikání 
různých akcí. Doba covidová mnohé zhatila i u ostat-
ních podnikatelů a v různých oblastech, ale Iveta si       
s touto situací uměla poradit a vyčkat. Jak se dočtete—
1. ročníkem Food festivalu to nekončí. 

Mohla bys nám 1. festival dobrého jídla, který se konal 
v Harrachově, nějak představit? Jak tato myšlenka 
vznikla? 
První myšlenka na takovou akci vznikla úplnou náhodou. 
Zajišťovala jsem stravování pro děti na příměstském 
táboře, který se konal pro české a ukrajinské děti na 
začátku prázdnin. Jelikož u mne pomáhají holky z Ukraji-
ny, napadlo mne, že by se mohly do vaření také zapojit. 
Nakonec jsem tuto myšlenku, pokud se týkalo tábora, 
zavrhla kvůli pracovnímu vytížení. Nicméně myšlenky 
jsem se úplně nevzdala a napadlo mne udělat ukrajinsko
-české „loučení“ s prázdninami u nás u pizzerie na konci 
srpna. Slibovala jsem si od toho začlenění holek do živo-
ta ve městě. Nakonec řízením osudu to dopadlo trochu 
jinak a stala se z toho akce větší a rozsáhlejší. 

Na jaké kuchyně jste se zaměřili? 
Seznámila jsem se s Petrem Hrickem, který v té době      
v Harrachově vedl bistro se španělským street foodem. 
Nakonec jsme myšlenku rozvinuli do podoby, v jaké se 
uskutečnila. Vedle italské kuchyně, která je mou domé-
nou, se představila také ukrajinská kuchyně a začlenili 
jsme také španělský street food. Tím, že se akce přesu-
nula do centra města, stala se velmi úspěšnou a navští-
vilo ji mnoho zvědavých strávníků. 

Jak je to s organizací takového projektu? Pomáhal        
ti s festivalem někdo? 
Byla to pro nás nová zkušenost a s organizací jsme si 
museli poradit sami. Na začátku jsme si nepřipouštěli 
žádné pochybnosti, ale s blížícím se termínem rostly        
i naše obavy. Ale vše klaplo, všem chutnalo i počasí nám 
nakonec přálo. Zúročila jsem všechny zkušenosti, které 
jsem nasbírala během mnoha let, kdy se v gastru pohy-
buji, nějaké pořádání akcí (svatby, večírky, narozeninové 
party) mám za sebou, ale tohle byla výzva zkusit něco 
nového a posunout se zase o krůček dál. Na akcích se  
se mnou podílí Petr Hricko, který vnáší energii a nápady. 
Bez něj bych se do takových věcí nikdy neměla odvahu 
pustit. 

Měla jsi zkušenosti už nějakého food festivalu?  
Máme tedy za sebou první ročník, který se hned z něko-
lika důvodů stal naší srdcovkou. Myšlenka ukázat lidem 
ukrajinskou kuchyni, mentalitu a srdečnost, která je 
přes to, co prožívají, obdivuhodná. Situace děvčat, která 
se na festivalu podílela, není vůbec jednoduchá, i tady   
v Harrachově naráží na mnoho zažitých stereotypů         
a pověstí o Ukrajincích. Práce na festivalu je bavila          
a naplňovala hrdostí na jejich kuchyni, která patřila        
k velmi úspěšným. Stánek s jejich tradičními pokrmy byl 
vyprodaný jako první. Tímto byl první ročník jedinečný, 
moc bych si přála, aby se s námi mohly podílet i na další 
práci a zároveň bych jim moc přála, aby se mohly vrátit 
domů. 

Jaká kuchyně je ti bližší? 

Provozuji pizzerii, takže italská, ale miluji sushi i českou 
kuchyni. 

 

Jak se podařil 1. ročník Food festivalu Harrachov a plánuje se další? 
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O co byl největší zájem? 
Zájem se rozložil mezi všechny kuchyně rovnoměrně. 
Porce byly (jak to na festivalech bývá) uzpůsobeny tak, 
aby návštěvníci měli možnost a chuť ochutnat co nejvíce 
pokrmů, a hlavně od každé kuchyně něco. 

Na začátku října byl festival dobrého jídla doplněn         
i o víno, jak se vám tato akce podařila? 
Pořádání takové akce pro nás bylo zážitkem adrenalino-
vým, ten je návykový, proto jsme už uspořádali mini 
festival Wine&Food, který se konal u nás u pizzerie.       
K mání bylo víno ze Znojma, burčák a opět mnoho dob-
rot španělského street foodu, vynikající boršč a neuvěři-
telně dobré benderiky, slané plněné palačinky, které 
bych doporučila každému. 

Plánujete další ročníky festivalů? Můžeme se těšit ješ-
tě na nějaké jiné speciality? 
Máme mnoho plánů, rozhodně bychom chtěli uspořá-
dat další ročník festivalu, kde zúročíme nasbírané zkuše-
nosti. Do té doby máme mnoho dalších akcí, které mů-
žete navštívit. V půlce října se konala akce s názvem Ja-
ponsko v La Torrettě. Šlo o sushi a další speciality z ja-
ponské kuchyně, dále se koncem října konala akce Hall-
oweenská, 11. 11. se můžete těšit na sv. Martin, kdy 
budeme klasické pokrmy, typické pro tento svátek, ser-
vírovat jiným, originálním způsobem. Na 19.11. máme 
připravené speciality možná už trochu zapomenuté        
v akci pod názvem Sametová revoluce. A v listopadu      
26. 11. se můžeme setkat u Španělského večera.         
Tento rok ukončí Silvestrovská party. 

Všechny akce se konají v pizzerii La Torretta s využitím 
venkovního stanu. 

Rádi bychom všechny pozvali, protože právě naši zákaz-
níci jsou naším hnacím motorem, oni nás nabíjí energií  
a chutí do další práce. 

Vše, co se u nás děje, najdete na naši Fb stránce            
La Torretta Harrachov, na Instagramu a také na in-
stagramové stránce Catering co baví. 

Děkuji za rozhovor a přeji mnoho dalších vydařených 
akcí. 

          Lucie Nováková 



Harrachov je připraven na zimní sezonu. Pro úpravu bě-
žeckých tratí máme novou rolbu. Kromě každoročního 
závodu SkiMo nebo Příjezdu Krakonoše první jarní den  
k nám poprvé zavítá také SkiTour, největší běžecký seriál 
v ČR. Posilujeme také v oblasti komunikace, na turisty 
čeká mobilní aplikace Harrachov.  

„Velice nás těší, že Harrachov objevují organizátoři špič-
kových akcí a že se k nám rádi vracejí. Po úspěšné spolu-
práci s Gladiator Race a SkiMo, skokanského YouthCup 
nás oslovila organizace SkiTour, která u nás zakončí     
16. ročník ČEZ SkiTour,“ říká starosta Tomáš Vašíček.  

„Pátek 10. 3. rozjedeme stylově nočním závodem vol-
nou technikou s čelovkami a poslední den nás čeká slav-
nostní vyhlášení celkového pořadí 16. ročníku ČEZ Ski-
Tour 2023 a následná party pro milovníky bílé stopy        
i širokou veřejnost,“ říká organizátorka Marcela Kalou-
šová. 

Návštěvníci se u nás mohou těšit na tradiční silvestrov-
ský skialpový závod SkiMo 30. prosince, mezinárodní 
Youth Cup v severské kombinaci  7.—8. ledna, řadu zá-
vodů pro celou rodinu pod značkou Harrachov Active, 
Silvestrovskou sjezdařskou show našich instruktorů         
i na tradiční Příjezd Krakonoše k přivítání jara.  

Na zimní sezonu je připraven také Sportovní areál 
Harrachov. „Zatím není jisté, v jakém režimu budeme 
fungovat, vše bude záviset na cenách energií, které má-
me momentálně fixované do konce roku,“ říká Vlastislav 
Fejkl z vedení areálu. V říjnu jezdila lanovka na Čertovu 
horu denně, na listopad je v plánu tradiční odstávka.  

           Hana Veselá 

Výjezdy harrachovských hasičů 
 
Požár nízké budovy v Desné – 1. října v 7.48 h 

Naše hasičská jednotka byla povolána do Desné – Čer-
né Říčky k ohlášenému požáru nízké budovy v ulici   
Polubenská.  
Po příjezdu na místo události byla jednotka určena veli-
telem zásahu vzhledem k počtu dostatečnému sil          
a prostředků jako záloha na místě události. Po likvidaci 
požáru střešního prostoru chalupy se harrachovští dob-
rovolní hasiči vrátili na pokyn velícího na základnu.  

Jiné výjezdy ve sledovaném období pro naši hasičskou 
jednotku vyhlášeny nebyly.  
           Martin Soukup 
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Harrachov je připraven na zimní sezonu 

Prodám krbová kamna Haas + Sohn, 
starší, plně funkční.  

Výkon 8 kW,  
průměr kouřovodu 150 mm.  

Kouřovody k dispozici. 
 

Mobil: 605 420 794 

Hledáte nebo se chystáte změnit zaměstnání? Chtěli byste pracovat 
v příjemném prostředí čtyřhvězdičkového hotelu? V tom případě čtěte dále, 

protože hledáme nové kolegy nebo kolegyně do Resortu Sklář v Harrachově na 
pracovní pozice: 

 

 

 

 

Manažer F&B 

Kuchař/ka 

Číšník/servírka 

INZERCE 
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Tanvald 
24. 11. DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ 
1+1=3, 19 h 
Divadelní komedie od Raye Cooney-
ho. Hraje Ochotnický spolek „3 na 
3“ při MKS Nová Paka. 
Vstupné: 80/50 Kč 
Kino Jas Járy Cimrmana 
 

Jablonec nad Nisou 
9. 11. MŮŽEM I S MUŽEM, 19 h  
Vtipná autorská feérie 4 žen, 4 ar-
chetypů, vznikla z potřeby podívat 
se pravdě do očí... Režie: Vít Karas/          
Hrají: Eva Leinwebwrová, Vanda 
Hybnerová, Jitka Sedláčková, Dáša 
Zázvůrková/ Co vše se odkryje          
a kolik slupek oloupe během jedné 
narozeninové párty. A po čem všich-
ni touží, no přece po lásce, po tom 
nádherném stavu milovat a být mi-
lován, co ženy dělají, když si myslí, 
že je nikdo nevidí. 
Městské divadlo 
 
19. 11. PETRA JANŮ & AMSTER-
DAM, 19 h 
Trojnásobná Zlatá slavice, stálice 
česko-slovenské popové a rockové 
scény, dáma s jedním z nejsilnějších 
hlasů u nás Petra Janů, slaví letos 
dvojí výročí — 50 let na scéně           
a 2x 35 na světě. V rámci koncertu 
konaného přímo v den jejího život-
ního jubilea se s diváky podělí o prů-
řez svých největších a nezapomenu-
telných hitů se svou kapelou        
Amsterdam... 
Městské divadlo 
 
22. 11. NIKDY NENÍ POZDĚ, 19 h 
Příběh dvou lidí, jejichž životní cesty 
se v průběhu dlouhých desetiletí 
sice několikrát protnou, ale pokaždé 
se zase vydají jiným směrem. Až do-
jde k jednomu osudovému setkání… 
Jana Paulová a Václav Vydra se         
v tomto příběhu objeví dohromady 
v šesti rolích! 
Městské divadlo 
 

Jilemnice 

12.. 11. KOMUNÁL, 20 h 
Často za námi chodí naší fanoušci     
s tím,že by chtěli na koncertě slyšet 
nějakou tu skladbu, která už se jed-
noduše nevešla do našeho playlistu. 
Letos Komunál slaví 30 let a tak je to 
příležitost trochu oprášit nějakej ten 
song, kterej už dlouho naživo neza-
zněl. Ale nebude to jen o tom. Na 
našem tour k 30 letům se můžete 
těšit jak na songy z éry Komunálního 

odpadu, tak i na novější kusy v po-
dání Komunálu. A věřte, že o pře-
kvapení nebude nouze. Čeká        
nás/vás tříhodinová show, která     
se už pravděpodobně nebude nikdy 
opakovat. Rakve, hořící kříže, Mora-
na… jsou jasný, ale bude i... 
Vstupné: ticketstream 
KD Jilemnice 
 
22. 11. LUCIE BÍLÁ A BONI PUERI, 
19 h 
Recitál několikanásobné zlaté slavi-
ce Lucie Bílé s dětským sborem Boni 
Pueri za klavírního doprovodu Petra 
Maláska. Těšit se můžete na jedi-
nečný hudební zážitek v podání to-
ho nejlepšího hlasu české hudební 
scény. 
Vstupné: 990 Kč 
SD Jilm Jilemnice 
 

Semily 
11. 11. JAZZ POD KOZÁKOVEM — 
JAZZ CLUB PARTY, 19 h 
Páteční hudební večer bude laděný 
do rytmů energického jazzu, R&B, 
Soulu a Blues. 
Účinkujícími tohoto rytmicky nadu-
paného večera budou kapely Enie-
sa / SK, Liron Meyhas Trio / ISR         
a What the Funk / CZ 
Vstupné: 250 Kč 
V bývalé restauraci KC Golf Semily  
 
12. 11. JAZZ POD KOZÁKOVEM 
SLAVNOSTNÍ VEČER, 19 h 
36. ročník jazzového festivalu. Slav-
nostní večer věnovaný jazzu a svo-
bodě zahájí Ondřej Ruml  & Jazz 
Quintet — „Jdeme na Ježka“. Násle-
dovat bude jazzová legenda Martin 
Kratochvíl Jazz Q. V předsálí navodí 
příjemnou jazzovou atmosféru Mini-
band ZUŠ Semily a Šumný jazz. 
Vstupné: 320 Kč 
V sále KC Golf Semily od 19 h 
 
28.11. VÁCLAV NECKÁŘ — PŮL-
NOČNÍ TURNÉ, 19 h 
Václav Neckář má za sebou velmi 
pestrou hudební dráhu, na které se 
střetával s nevšedními muzikanty     
a během které vznikaly české hu-
dební skvosty. Za svoji hudební drá-
hu vytvořil nespočet hitů, desítky 
studiových alb, odjel tisíce koncertů 
a stal se bezpochyby jednou z nej-
větších hudebních ikon. Stal se vel-
kou inspirací pro řadu mladých hu-
debníků, a i v současnosti patří jeho 
koncerty s kapelou mezi nevšední 
hudební zážitky. Koncertní program 
se skupinou Bacily je retrospektivou 
pěvecké kariéry Václava Neckáře.    

V programu zazní písně ze začátku 
kariéry (například Tu kytaru jsem 
koupil kvůli tobě, Stín katedrál, Lady 
Jane, Ša-la-la-la-li), pak z krátkého 
období skupiny Golden Kids 
(Suzanne, Časy se mění), především 
však ze spolupráce se skupinou Baci-
ly, se kterou koncertuje od roku 
1971 (Dr. Dam di Dam, Kdo vchází 
do tvých snů, má lásko, Láska ztra-
cená, Tvým dlouhým vlasům, Podej 
mi ruku a projdem Václavák), až po 
píseň Půlnoční. 
V sále KC Golf Semily  
 
30. 11. MILION, 19 h 
Slavný divadelní herec, režisér a ře-
ditel, lehce arogantní Filip Martén 
má problém. Jeviště jeho divadla 
sežral červotoč. Na záchranu toho, 
co celý život budoval, potřebuje mi-
lion Euro. Známý umělec vsadí vše 
na jednu kartu a jde osobně požádat 
o peníze záhadného miliardáře         
a mecenáše Jeana Petitéra, který se 
naopak na veřejnosti neukazuje vů-
bec. Dostat milion Euro ovšem není 
jen tak… Jednoaktová komedie pro 
dva bravurní herce, kteří se neustále 
překvapují novými úkoly a výzvami. 
Souboj dvou výjimečných osobností. 
Jak tento třaskavý dialog plný neče-
kaných situací a chytrého humoru 
skončí? Získá nakonec pan Martén 
svůj Milion? Není za tím vším ještě 
něco jiného? 
Chytrá, neotřelá a překvapující ko-
medie zaujala dvě herecké osobnos-
ti, přátele, co spolu odehráli několik 
sezon v Dejvickém divadle, kterými 
jsou — Hynek Čermák a Vladimír 
Polívka — a nabízí příslib energií 
nabité atmosféry, jiskřivého divadel-
ního zážitku! 
Vstupné: 490 Kč 
V sále KC Golf Semily 
  

Rokytnice nad Jizerou 
19. 11. ZTÍŽENÁ MOŽNOST SOU-
STŘEDĚNÍ, 19 h 
Tragikomedie Václava Havla z počát-
ků počítačové revoluce. Ústředním 
tématem je stav člověka, který me-
chanickým opakováním téhož a sou-
stavným odmítáním dořešit pro-
blém ztrácí přehled nejen o místě    
a čase, ale přivádí své bytí do veskr-
ze zbabělé podoby. Líčí situaci mu-
že, který není schopen rozhodnout 
se mezi manželkou a milenkou, stav 
člověka, jehož mysl ztrácí schopnost 
koncepčně o něco usilovat, ba vů-
bec se orientovat v čase. 
Vstupné: 80 Kč 
KD Rokytnice 



Š. Ledenová – Paříž s vůní zločinu 
Pan Lupička, poněkud kulatější účetní, se vydá-
vá na vysněnou dovolenou do Francie, aniž 
tuší, že na něj čeká velké detektivní pátrání.    
V jednom z příběhů se už ve vlaku seznámí        
s panem Armaňakem. Je mu na něm cosi divného. Aha, chybí mu nos! Ano, čtete 
správně. Panu Armaňakovi v noci, ve spánku někdo ukradl jeho  jedinečný, ba přímo 
delikátní nos. A není divu, ten nos má cenu zlata: pan Armaňak je totiž nejlepší par-
fumér ve Francii. A jelikož si pan Lupička odjakživa přál stát se detektivem, ujímá se 
případu a vydává se jako ohař za první stopou. Pátrání ho spolu s panem Armaňa-
kem zavane do různých koutů Francie a zažijí spolu spoustu veselých i napínavých 
dobrodružství. 
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Detektivní romány 
S. Ahnhem – Poslední hřebík 
A. Smith – Doručovatelky 
Č. Judžong – Sedm let temnoty 
M. Goffa – Člověk za oponou 

Thriller 
P. Herron – Útěk z pekla 

Psychologické romány 
V. Perrin – Tři 
S. Votyová – Myší díra 

Společenský román 
J. T. Bengtsson – Ze sídliště 

Autobiografický román 
C. Raven – Lišák a já 

                                                                   
 

Historické romány 
J. Poncarová – Podbrdské ženy 
J. Skelien Charlesová – Pařížská kni-
hovna 

Romány pro ženy 
L. Riley – Sestra Luny 
D. Johnson – Jednou snad 

Fantasy 
S. Pettersen – Železný vlk 

Poezie v próze 
P. Novotný – Zápisky z garsonky 

Rozhovory 
L. Bartošová – Novinářky  

Cestopis 
V. Lavický – Na motorce kolem     
světa 

Populárně-naučná publikace 
J. Hnízdil – O bolesti zad 

Komiks 
Marvel – Amazing Spider-Man: Ná-
vrat ke kořenům 

Pohádkový příběh pro děti 
Z. Pospíšilová – Záhada školní půdy 

Detektivní příběh pro děti 
Š. Ledenová – Paříž s vůní zločinu 

Humorný příběh pro děti 
M. Stanton – Třídní šašek: Válka 
naschválů 

Dívčí román 
Z. Holasová – Kůň Zázrak a Zelená 
dáma 
 

NOVINKY 

NOVÉ KNIHY 

L. Bartošová – Novinářky  
Česká mediální scéna pohledem žen, které ma-
jí zásadní vliv na její podobu. Moderují zpravo-
dajské pořady, vedou velké mediální domy, 
píšou    o tématech, která hýbou světem. Jaké 
překážky musely ve své kariéře zdolávat a kde 
berou motivaci? Linda Bartošová, jedna z hlav-
ních tváří zpravodajské ČT24, vyzpovídala své 
kolegyně napříč mediálním prostorem. Daniela 
Drtinová, Světlana Witowská, Petra Procházko-
vá a další výrazné osobnosti české žurnalistiky 
vám představí specifickou pozici žen na medi-
ální scéně s nebývalou otevřeností. 

Milí čtenáři a milovníci knížek, 

podzimní splín, dlouhé večery a nevlídné sychravo si můžete zpříjemnit čtením, v knihovně máme spoustu krás-
ných novinek. Zastavte se pro knížky, budu se těšit na vaši návštěvu, Michaela Holmerová 

J. Poncarová – Podbrdské ženy 
Příběh o nelehkých lidských osudech v podhůří Brd na pozadí událostí minulého sto-
letí. Emílie zažije bolesti války i nástup komunismu – ale možná ještě horší jsou pro 
ni samota a odcizení, které pociťuje v manželském životě. Také její dcera Jana se cítí 
zavržená, rodičovské lásky zažila málo a sama ji neumí předat dál. Dokáže poslední  
z podbrdských žen Johanka zlomit rodinnou kletbu a zbavit se tíže samoty? 
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LISTOPAD V KNIHOVNĚ 

Čtenářská beseda pro 5. třídu        
na podporu čtenářství 

Útěk Kryšpína N.  

1. 11. Beseda pro 6. třídu  
na podporu čtenářství 

Soutěž pro děti 
Všech 10 rozdílů na obrázku našli: P. Pohořalý, E. Sivíčková,  

M. Patrovský, M. Jirouš, H. Jiroušová, A. Růžičková  
a N. Geislerová. Šikulové!  

V listopadu čeká na chytré hlavičky vědomostní kvíz. 

Kamil neumí lítat – čtenářská beseda pro 2. třídu  
Říjen jsme v knihovně zahájili čtenářskou besedou na téma odlišo-
vání, výsměchu a významu rodiny. S dětmi ze 2. třídy jsme si četli 
pohádku o špačkovi knihomolovi a zjišťovali, proč má Kamil radši 
knížky než létání a proč mu jde čtení líp než mávání křídly. Povídali 
jsme si i o tom, že když je někdo jiný než ostatní, nemusí být hned 
divný nebo špatný, a že když si z někoho utahujeme, byť jen v le-
graci, může ho to bolet. Většina dětí už to zažila a shodli jsme se, 
že když se něco takového stane, vždycky je podpoří rodina… 

Kluk a pes – čtenářská beseda pro 3. třídu  
V půlce října v knihovně proběhla čtenářská beseda na téma handi-
cap a zdravotní omezení. S dětmi ze 3. třídy jsme si četli příběh       
o Julinovi a jeho asistenčním psu Césarovi, který napsala Ivona Bře-
zinová. Dozvěděli jsme se, že ti dva spolu chodí do školy, protože 
Julin je na vozíku a sám už všechno nezvládne. Bavili jsme se o tom, jaké to asi je, když nemůžete chodit, nevidíte 
nebo neslyšíte, a na vlastní kůži jsme si to taky trochu vyzkoušeli. V závěru besedy pak děti navrhovaly, co by se 
v harrachovské škole s ohledem na handicapované mohlo změnit k lepšímu a jak by případně samy mohly postiže-
ným spolužákům usnadnit život… 

Čtenářská anketa 
Trávíte na podzim       

nad knížkou víc 
času než po zbytek 

roku? 
Horory aneb strašpytlům 

vstup zakázán 

Čtenářská beseda pro 4. třídu  
na podporu čtenářství 

Nejhorší den v životě třeťáka  
Filipa L. 
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Na začátku října 1. a 2. 10. 2022 uspořádal lyžařský oddíl Lomnice nad Popelkou letní MČR ve skoku a severské kom-
binaci pro všechny věkové kategorie. Harrachovským sportovcům se dařilo, získali celkem jedenáct medailí.              
A dokonce i tři MČR. 
V sobotu se skákalo na menších můstcích a žáci potom běželi druhou část SK jako kros. Tady uvedu výsledky třech 
nejlepších umístění harrachovských závodníků. Nejdříve skok: 

Žáci 9–10 
1. Kubalák Štěpán, NMNM, 2. Pelc Ši-
mon, 3. Elek Šimon Kozlovice, 4. Šálek 
Štěpán, 8. Smarz Ignác, 9. Račák Samuel, 
11. Foldyna Vítězslav Kozlovice,            
15. Ježek Jakub 

Žačky 11–12 
1. Mičulková Adriana Frenštát, 2. Šulco-
vá Lucie Kozlovice, 3. Prouzová Nela,            
5. Lejsková Karolína, 7. Lahodová Terezie 
SK Harrachov 

Žáci 11–12 
1. Matura Matěj Lomnice, 2. Černý Jan 
Osek, 3. Závodný Ondřej Frenštát,           
6. Ježek Adam, 9. Hamáček Josef,           
10. Tošovský Filip, 13. Račák Denis SK 
Harrachov 

Žačky 13–14 
1. Štěpánková Barbora SK Harrachov,     
2. Ošmerová Julie NMNM, 3. Štěpánková 
Sofie JELI, 4. Tajčová Leontýna,                 
5. Hamáčková Alžběta SK Harrachov 

Letní MČR ve skoku a severské kombinaci 

MČR v severské kombinaci 
Žáci 9–10 
1. Kubalák Štěpán NMNM, 2. Pelc Ši-
mon, 3. Račák Samuel, 5. Šálek Štěpán, 
7. Smarz Ignác, 8. Ježek Jakub SK Harra-
chov 

Žačky 11–12 
1. Prouzová Nela, 2. Sovová Adéla Des-
ná, 3. Lejsková Karolína, 7. Lahodová 
Terezie SK Harrachov 

Žáci 11–12 
1. Kubálek Matěj NMNM, 2. Kubeček 
Adam, 3. Ježek Adam, 9. Račák Denis, 
11. Hamáček Josef, 12. Tošovský Filip SK 
Harrachov 

Žačky 11–12 
1. Ošmerová Julie NMNM, 2. Štěpánko-
vá Barbora, Štěpánková Sofie JELI,          
4. Hamáčková Alžběta, 6. Tajčová Leon-
týna SK Harrachov 

Sobota se nám vydařila – žáci našeho SKI KLUBU získali celkem devět medailí. Prouzová Nela v SK a Štěpánková Bar-
bora ve SL získaly MČR za 1. místo. Za tyto krásné výsledky je třeba poděkovat trenérovi Nesvadbovi, ale také všem 
rodičům, kteří své děti vedou ke sportu. Dík patří i vedení SKI KLUBU, který to vše financuje a řídí. 
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Dorost 
1. Černý Jiří Osek                                    
2. Hrdina Jáchym Lomnice                   
3. Stolarz Vojta JELI                                
6. Lukeš Dominik                                    
7. Tajč Matyáš SK Harrachov 

Junioři 
1. Škarka Daniel Frenštát                      
2. Konvalinka Jiří Harrachov                 
3. Křenek Filip Frenštát 

Ženy 
1. Indráčková Anežka DULI                   
2. Hradilová Jolana NMNM                  
3. Štěpánková Barbora                          
4. Koldovská Tereza SK Harrachov 

Odpoledne všichni odjeli do Jilemnice, 
kde se v areálu Na Hraběnce uspořá-
dala druhá část MČR v severské kom-
binaci na kolečkových lyžích. Žáci bě-
želi okruh 2 km, ženy a dorost třikrát   
a junioři a muži pětkrát. 

Žáci 13–14 
1. Kubálek Jiří NMNM                           
2. Hradil Marek NMNM                        
3. Balatka Martin Desná 

Ženy 
1. Koldovská Terezie SK Harrachov        
2. Hradilová Jolana NMNM                  
3. Ošmerová Julie NMNM                    
4. Štěpánková Barbora SK Harrachov 

Dorost 
1. Hrdina Jáchym Lomnice                   
2. Buchar Josef Lomnice                       
3. Lukeš Dominik Harrachov 

 

V neděli 2. 10. uspořádal SKI KLUB Lomnice nad Popelkou RZK ve skoku: 

Muži 
To byl krásný závod. Od začátku se střídali ve vedení Potryk z Lomnice a harrachovský odchovánek Daněk. 
V posledním kruhu je dotáhl náš další odchovanec Honz a Vytrval a bojovalo se až do cíle. 

Daněk Lukáš DULI, 2. Vytrval Jan DULI 0:00,5 s, 3. Portyk Tomáš LSK 0:32,7 s. 

Kategorii Juniorů vyhrál John Jan z DULI. Tady byla škoda, že byl po nemoci náš Jiří Konvalinka. Ten jen skákal. 

Takže další medaile získali pro Harrachov Tereza Koldovská a Dominik Lukeš a naši odchovanci, kteří teď závodí za 
DULI. 

Zastoupení měl i Harrachov i v OV tohoto MČR – Michal Bartoš jako TD SK, Wolfgang Slavík stylový rozhodčí             
a Tomáš Slavík SPPŘSK. 

I počasí nám přálo. Dík našim závodníkům za pěkné výsledky i pořadatelům MČR z Lomnice nad Popelkou za krásný 
závod. 

                         Slavík Wolfgang 
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                      POZVÁNKA                              

ŽIVOTNÍ JUBILEUM SLAVÍ – LISTOPAD 2022 

Riegerová Zdeňka  87 let 

Slavík Horst     83 let 

Slavík Wolfgang   83 let 

Moravec Zdeněk   82 let 

Emingerová Marie  65 let 

Černý Michal    60 let 

Máslo Petr     60 let 

V této rubrice jsou zveřejňováni ti jubilanti, kteří v letošním roce oslaví kulaté nebo půlkulaté výročí svého narození, 
a to počínaje šedesátkou a více. U osob nad osmdesát let zveřejňujeme každý rok. Ti z vás, kteří si nepřejete, aby 
Vaše maličkost byla ve společné kronice zmíněna, sdělte, prosím, svůj požadavek na tel.: 481 528 133 nebo  
na e-mail: zpravodaj@harrachov.cz. Děkujeme. 



                                                                          SOUTĚŽ    

zdroj: iforum.cuni.cz 

Chcete-li soutěžit o volnou vstupenku 
do KC Kina, napište nám, jaká čísla 
budou v barevně označených polích. 
Pošlete svou odpověď e-mailem na 
adresu: zpravodaj@harrachov.cz 

Harrachovský zpravodaj. Vydává město Harrachov. Adresa: Harrachov 150, Harrachov 512 46. Vychází každý měsíc. Evidenč-
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které by mohly poškodit dobré jméno města. Uzávěrka příštího čísla je 20. 11. 2022. 
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